
Oświadczenie złożone przez senatorów  

Macieja Klimę, Andrzeja Matusiewicza,  

Waldemara Kraskę, Marka Martynowskiego,  

Roberta Mamątowa i Andrzeja Pająka 

na 81. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 września 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do prezes Rady Ministrów Ewy Kopacz 

Szanowna Pani Premier! 

Niedobory energii elektrycznej, do jakich doszło w sierpniu bieżącego roku, w istotny sposób wpływają 

na zdolności produkcyjne wielu gałęzi przemysłu i transportu. W informacji NIK z 2014 r przewidywano 

możliwość wystąpienia braków prądu (blackoutów) w 2015 r. PSE uspokajało, mówiło: damy radę, zastosu-

jemy środki zaradcze. W żadnym z krajów UE mimo upałów nie wystąpiły takie problemy jak w Polsce. 

Kiedy w Polsce występowały niedobory energii elektrycznej, w Niemczech były jej nadwyżki. 

Zwracamy się do Pani Premier z prośbą o opinię i odpowiedź na następujące pytania. 

1. Dlaczego Ministerstwo Gospodarki nie opracowało w wymaganym terminie (termin upłynął w 2013 r.), 

wynikającym z art. 15 ust. 2 prawa energetycznego, dokumentu dotyczącego polityki energetycznej Polski? 

Na jakim etapie są obecnie prace nad ustawą? 

2. Na jakim etapie są prace legislacyjne w zakresie ustawy o tak zwanych korytarzach energetycznych? 

3. Jakie działania w zakresie nadzoru, kontroli i sprawozdawczości podjął rząd RP po kontroli NIK w 

2014 r w zakresie sektora energetycznego? 

4. Jaką ilość energii elektrycznej można maksymalnie importować do Polski dzięki połączeniom transgra-

nicznym? Jakie inwestycje w tym zakresie zostały przeprowadzone w latach 2008–2012? 

5. Kto ustala wielkość Operacyjnej Rezerwy Mocy i jakie były przyczyny tego, że okazała się ona niewy-

starczająca w sytuacji upałów w sierpniu bieżącego roku? 
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